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 MáRcius 15-i MegeMlékezés
A Fáyban a márciusi 15-ei műsor az aulában zajlott 

le, két felvonásban: először a 9-10. évfolyam, majd a 
felsőbb éves diákok tekintették meg társaik előadását.

A műsorban megelevenedtek a reformkor nagyjai 
(projektor segítségével korabeli festményeken), hallhat-
tunk idézetet Széchenyi naplójából és szavalatot Petőfi 
költeményéből. A záró képsorokon a 48-as gondolat 
méltó folyatatóiként az 1970-80-as évek ellenzéki 

megemlékezéseinek fotói villantak fel. Az egyes részek 
között a szabadságérzést kifejező dalok jelentették az 
átvezetést.

A műsor készítői: Lőcse Norbert, Bősze Dóra; 
Oravecz Ferenc; Perák Viktória. Segítőik: 
Szabó Miklósné és Somogyi Miklós.

Fotó: Lobenwein Harald (www.harry.hu)
Somogyi Miklós
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sOpROni iFjÚsági pÓdiuM (síp)
2013. március 8-án a GYÍK falai között rendezték 

meg a SÍP-ot, amely egy összművészeti fesztivál volt hét 
kategóriában. A rendezvény célja a hagyományterem-
tés és -őrzés, tehetségek felkutatása és bemutatása a 
közönségnek. Jelentkeztek diákírók, diákköltők, vers- és 
prózamondók, színjátszók, a komolyzene művelői, a 
folklórt kedvelők és a vizuális művészeti ágak (képző-
művészet, fotó) alkotói.

A zsűriben neves szakértők és soproni művészek fog-
laltak helyet.

Szinte minden soproni középiskolából érkezett jelent-
kezés vagy pályamű, ez alól iskolánk sem volt kivétel, 
nagy örömünkre a fáysok is szép számmal szerepeltek. 
Árpási Tamara (11.A) több kategóriában is indult: 

fotó, vers és grafika. Lakatos Flóra és Lőcse Nor-
bert (mindketten 12.E) szavalásban mutatták meg te-
hetségüket. Fellépett a Diákszínpad is, nagy sikert 
arattak, az első helyezést sikerült végül elhozniuk a két 
előadott Karinthy-jelenettel. A felsoroltakon kívül fotót 
küldött be Péntek Krisztián és Molnár Dóra 
(mindketten 10.E), valamint verssel pályázott Matetits 
Mariann és Straff Laura (mindketten 9.A).

Az előadások minősége vegyes volt, láttunk kiemel-
kedő tehetségeket, de voltak gyengébb fellépők is. A 
beküldött versek, fotók és grafikák színvonala is hason-
lónak bizonyult. 

Reméljük jövőre kicsit több fáys sikerrel és az ideihez 
hasonlóan sok érdeklődő diákkal indulunk a megmé-
rettetésen.

Wild Anett
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Árpási Tamara: Fogyó ország

Péntek Krisztián: Úton

Molnár Dóra: Olaszország
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szívpOsta 
hÓesésben

Piros lufik szálltak fel a februári hóesésben az iskola 
előtt február 14-én, Bálint napon.  A diákok  tekintete 
kísérte őket, ahogy felszálltak, mert magukkal vitték azo-
kat az üzeneteket, amelyeket a szerelmüknek szántak 
és személyesen nem adhattak oda ezen  a délelőttön.

  Szokás nálunk ugyanis, hogy egy Szívposta elne-
vezésű játékkal ünnepeljük meg a szerelmesek napját. 
Ezen a napon üzeneteket közvetítünk a diákok között, 
és a postások is maguk a diákok voltak . Több éve 
kezdtük el ezt a programot, és még mindig nagy ér-
deklődés övezi. Köszönhető ez annak is, hogy évről 
évre igyekszünk gazdagítani, apróbb változtatásokkal 
új életet adni neki. 

Idén  a sütemények és a málnaszörp adta az új 
színt az eseménynek, bár a hóesés miatt a szüneteket 
lerövidítették. Így jobban kellett igyekezni azoknak, akik 
levelet adtak fel. 

Mégsem tette tönkre a  játékot az idő, hiszen a piros 
lufik hóesésben is kitűnően röpülnek.  Páratlan látvány 
volt, ahogyan messze szálltak.

Gönye Réka
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Fanni (11.A) 12 éve táncol, saját bevallása 
szerint a tánc számára olyan, mint a leve-
gővétel. Vele készítettem interjút tánckar-
rierjéről.

Milyen stílusban táncolsz?
A stílust pontosan nem tudom meghatározni, sokfélét 

táncolok. Amit a leggyakrabban és a legjobban sze-
retek az a jazz és a modern tánc. De táncoltam már 
kortársat, hip-hop-ot, klasszikus balettet, társastáncot, 
boogie-t és még modernebb néptáncot is.

Hol és mióta táncolsz?
Tizenkét éve táncolok. Először egy fertőszentmiklósi 

kisebb együttesnél kezdtem, de ez nem volt semmi 
komoly, többet akartam. Átiratkoztam a Diamant-
Geniusba, Kapuvárra. Itt táncolok már 7 éve, és életem 
legjobb döntése volt.

Milyen eredményeket értél el eddig?
Húha! Hát a 7 év alatt rengeteg versenyen voltam 

a csapatommal, nem is tudnám felsorolni az összeset. 
Voltam már Világkupán, amin több kategóriában is 
nyertünk, többszörös Európa- és országos bajnokok 
vagyunk, és ezt idén is meg szeretnénk tartani. Termé-
szetesen voltak olyan versenyek is, amiken még csak 
dobogót sem értünk el, de ez is hozzátartozik, és leg-
közelebb jobban odatettük magunkat.

Melyikre vagy a legbüszkébb?
Két eredményünkre vagyok nagyon büszke. Az 

egyik még 2008-ban volt, 13 évesen, amikor Horvátor-
szágban egy EB selejtezőn a 17 csapatból első helyen, 
magas pontszámokkal jutottunk tovább a döntőbe. 

Igaz, hogy ott már 
csak negyedikek 
lettünk, de nagyon 
nagy élmény volt. 

A másik, amikor 
2010-ben három 
másik lánnyal egy 
saját koreográfiá-
val nyertük meg, 
nyolc csapat közül az országos bajnokságot. Hihetet-
len élmény volt, önbizalmat és visszajelzést adott ne-
künk, hogy jó az, amit mi csinálunk, és azóta csak saját 
koreográfiával lépünk fel.

Mit jelent számodra a tánc?
A tánc egy olyan dolog, ami nélkül már nem tudok 

élni. Mint a levegővétel. Könnyed, egyszerű, ösztönös. 
A tánccal fejezem ki, amit érzek, közben az lehetek, 
aki csak akarok, ilyenkor semmi más nem számít. A suli-
ban felgyülemlett dühöt, a hétköznapi stresszt a hétvégi 
edzéseken adom ki, ilyenkor megy a legjobban a tánc, 
amikor kiadom magamból a feszültséget.

Milyen nehézségekbe ütközöl karriered során?
Talán az, hogy nagyon kevés a szabadidőm, főleg 

amikor elkezdődik a versenyszezon, mint például most. 
Edzésről edzésre járok. A barátaim, akik nem velem 
táncolnak, szoktak erre panaszkodni, és megpróbálnak 
kirángatni a mindennapos napirendemből (több-keve-
sebb sikerrel).

Hogy alakult volna az életed, ha nem kezdesz 
el táncolni?

Olyan nem létezik, hogy ne táncoljak! Ugyanakkor 
tuti elhíztam volna!

Milyen jövőbeli terveid van-
nak?

Semmi konkrét. Imádok táncolni, 
de ahogy most látom, nem tudnék 
ebből megélni, és nem is akarom 
ezt fő foglalkozásnak. Viszont ab-
bahagyni semmiképp nem akarom, 
és nem is tudnám. De majd idővel 
kialakul.

Akkor mivel szeretnél foglal-
kozni?

Nagyon szeretnék egy ideig 
stewardessként dolgozni. Minden-
képp a turizmus területén szeretnék 
elhelyezkedni, már nagyon régóta 
ez az irány érdekel.

Árpási Tamara

Olyan neM létezik,
hOgy ne táncOljak!
PORTRéiNTeRjÚ ScHNeiDeR FANNiVAL
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Nemrég egy tragédia rengette 
meg alapjaiban a magyar zene-
ipart. Bódi László „Cipő” szíve 
2013. március 11-én végleg fel-
adta a harcot. A már régóta be-
tegeskedő énekes február 15. óta 
kómában volt. Azonban a remény 
még tartotta mindenkiben a lelket, 
hogy talán még felépülhet. Sajnos 
másként történt. Temetése március 
22-én volt. Édesanyja kérésére fiát 
édesapja mellé helyezték végső 
nyugalomra Kistarcsán. Cipő már 

a mennybeli nagy 
z e n é s z e k ke l 

együtt énekli 
a „Szállj el 
kismadár”-t. 
Ebben a 
c i k k b e n 
szeretnénk 

méltóképpen megemlékezni róla, 
aki egy ikon volt kis hazánkban. 

Tekintsünk egy picit vissza 
a múltba, hogy hogyan is 
indult cipő élete. 

Bódi László 1965. május 3-án 
született akkor még a Szovjetuni-
óhoz tartozó Ungváron. Csupán 
egy éves volt, mikor családjával 
elköltöztek Kisvárdára. Ott ének-
zene tagozatos általános iskolába 
járt. Zongorázott és focizott, de a 
zene mindig is 
közelebb állt a szí-
véhez. A Beatles 
egy száma olyan 
nagymér tékben 
hatott rá, hogy 
akkor döntötte el 
végleg, hogy a zenei pályán a he-
lye.  Tanulóként zenekart alapított 
Cipőfűző néven, innen ragadt rá 

később a Cipő becenév. 1983-
ban a sárvári diáknapokon ver-
seivel és dalaival díjakat nyert. 
Ekkor ismerkedett meg Bródy 
Jánossal. Fiatalon, mindössze 
18 évesen költözött fel Pest-
re, ahol konzervatórium-
előkészítőre járt. Amellett, 
hogy tanult, dolgozott is, 
többek költözött a Ma-
gyar Postánál is. 1980-as 

évek végén postaforgalmi 
segédtisztként végzett. 

és most beszéljünk kicsit a 
Rebuplicról.

1990. február 23-án öt férfi 
(Tóth Zoltán, Boros Csaba, Bali 
Imre, Szilágyi László, és persze 
Cipő) elhatározta, hogy együt-
test alapítanak Republic néven. 
Nagy Feró szárnyai alá vette 
őket, mert kedvelte a zenéjü-
ket. Így felléptek a Beatrice 

koncertjén. Még abban az évben 
kiadták első lemezüket „Indul a 
mandula” címmel.  Öt évvel ké-
sőbb Cipő szólóalbumot adott ki. 
Kétszáznegyven dalnál is többet 
köszönhetünk neki. Emlékezzünk a 
„67-es út”-ra, vagy a „Ha itt lennél 
velem”-re. De nemcsak az együttes-
nek, hanem sok énekesnek is írt dalt. 

2010 januárjában újra összeállt 
a Cipőfűző együttes, megalakulá-
sának 30. évfordulója alkalmából. 
Ugyanezen év március 15-én dup-
lázott Cipő, hiszen a Republic 20 
éves jubileumi koncertet adott.  Sőt 
az együttes a Magyar Köztársaság 
Érdemrend tiszti keresztjének polgá-
ri tagozatában is részesült. 

Cipő nemcsak zenész volt, ha-
nem példás családapa, és nem 
utolsósorban példakép is. Nincs 
olyan ember, akiben nem hagyott 
volna valami maradandót. 

Akárhol is jársz most Cipő, ben-
nünk örökre élni fogsz.

Géró Nikoletta

cipÕ eMlékéRe

„Mondd azt, hogy sohase féljek,

Mondd azt, a tűz el nem éget,

Mondd azt, hogy semmi se fájhat,

Mondd azt, hogy vársz, míg megtalállak!”
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A film 2000-ben jelent meg Darren Aronofsky rende-
zésében. Eleinte nem aratott nagy sikert, de napjaink-
ban egyre népszerűbb a fiatalok körében. A kemény 
valóságot mutatja be, négy főszereplőn keresztül, 
akiknek a film végére a drogfogyasztás tönkreteszi az 
életüket.

A történet több szálon fut, a film elején megismerjük 
Harry anyját, Sara-t, aki 
egy televíziós műsor meg-
szállottja és mikor megtud-
ja, hogy lehetősége lesz 
szerepelni benne, mindent 
megtesz a fogyás érdeké-
ben. Számtalan sikertelen 
próbálkozás után fogyókú-
rás gyógyszerekhez fordul, 
amelyek meghozzák a várt 
eredményt, de Sara a szí-
nes bogyók rabjává válik, 
ezek egyre rosszabb hatással lesznek az elmeállapo-
tára. Folyamatos hallucinációk gyötrik és az évszakok 
múlásával a realitásérzéke is eltűnik az asszonynak. 
A három fiatal, Harry, Marion és Tyron eleinte nem 
látszanak függőnek, csak próbálják élvezni az életet. 
Először a heroin árusítása nem tűnik rossz üzletnek és 
jelentős pénzük is származik belőle, de ez a pénz ha-
mar elúszik, és kénytelenek lesznek egyre több áldoza-
tot hozni a szerhez jutás érdekében. Marion és Harry 
közös jövőt terveznek. A lány tehetséges ruhatervező, 
egy ruhabolt az álma, de ez mind szertefoszlik. A film 

akkor kezd „izgalmas” és egyben megrázó lenni, ami-
kor Harry és Tyron Floridába utazik, hogy szerhez jus-
sanak. Az otthon maradt Marion kénytelen testi szolgál-
tatásokat nyújtani, hogy csillapíthassa elvonási tüneteit. 
Eközben Harry-nek elfertőződött a karján lévő véna a 
sok belövés miatt, ezért kénytelenek megszakítani útju-
kat és kórházba menni. A kórházban viszont kihívják a 

rendőröket, és Tyront letar-
tóztatják, Harryre viszont 
rosszabb sors vár, amputál-
ják a kezét a súlyos elfertő-
ződés miatt. Sara-t eközben 
szintén kórházba szállítot-
ták teljes elmezavarral, és 
elektrosokk-terápiát kap. A 
film végkifejletében mind a 
négy szereplő magányosan 
és elhagyatottan fekszik az 
ágyon és kilátástalan hely-

zetükből láthatjuk, hogy hova vezet a drogfogyasztás.
 Engem első alkalommal nagy sokként ért ez a film, 

mivel kicsit unalmasan indult, de a végére teljesen le-
taglózott. Cenzúra nélkül mutatta meg, hogy milyen 
hatással vannak a drogok a fiatalokra, és az ártalmat-
lannak hitt tabletták is könnyen okozhatnak függőséget 
az idősebb korosztályban is. Elgondolkoztam rajta, 
hogy a valóságban is hány emberrel történnek hasonló 
szörnyűségek, azért, mert nem ismerik a drogok követ-
kezményeit, és mire feleszmélnek, már függővé váltak. 

Soós Veronika

Olyan szerencsés helyzetbe kerültem a Fáydalom 
iskolaújság néhány tagjával együtt, hogy a sop-
roni Médiaklub szervezésében a The VOICE 
sajtónyilvános főpróbáját nézhettük meg. Amikor el-
érkezett a nagy nap, óriási hófúvásban kellett utaz-
nunk, a vonatunk közel két órás késéssel indult el, már 
attól féltünk, hogy nem jutunk fel a stúdiólátogatásra. 
De mindezt a kellemetlenséget kárpótolta, hogy a 
megérkezés után körbevezettek minket a stúdióban, 
és benézhettünk a kulisszák mögé is. Megnézhet-
tük, hogyan próbálták a kameraállásokat, majd Pál 
Dénes énekpróbáját hallgathattuk. Megtudtuk, hogy 
az énekeseknek mennyi mindenre kell figyelniük, pél-
dául a kameraállásokra, a pirotechnikai eszközökre 
(amennyiben alkalmaznak ilyen eszközöket a produk-

cióhoz) és a táncosokra is. Sok-sok kis produkcióból 
áll össze a show, ami rengeteg embert igényel.

Már hazafele készülődtünk, amikor az utolsó pil-
lanatban találkoztunk a stúdió előtt Pál Dénessel és 
Nádor Dáviddal. Kedvenceinkkel beszélhettünk és 
fotózkodhattunk is.

Szabó Fanni

ReqvieM egy álOMéRt
eGy MeGRÁzó FiLM A DROGFÜGGőSéGRőL

the vOice - stÚdiÓlátOgatás
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Biztos vagyok benne, hogy már feszült izgalommal 
vártátok e cikkemet. Hát íme… Az előző részben az 
amerikai tanórákat részleteztem, és a különböző tan-
tárgyakat. De ne legyünk ilyen kis stréberek, most az 
iskolán kívüli életről fogok írni.

Cikkem címere „Pont, mint a filmekben”, úgyhogy 
szerintem ki is találtátok már, hogy bizony nem sok min-
den tér el. Azt persze, remélem, senki nem hitte, hogy 
a szülők minden hétvégén elmennek otthonról, csak a 
gyerekek maradnak otthon, akik pont gimibe jártak, 16-
17 évesek, és minden hétvégén a legőrültebb bulikat 
tartják medencés őrülettel (télen is), csak csinos lányok 
és helyes fiúk vannak mindenhol. Vagy mégis ezt hitté-
tek? Aranyos.

Ez a történet kicsit másról szól. Én egyszer voltam há-
zibuliban, de az sem volt életem legjobb ötlete. Talán 
túl sokat is vártam 
tőle. Ugyanis tud-
niillik rám nagyon 
szigorú szabályok 
vonatkoztak. Egy-
egy ilyen estén 
(szóval kb. mindig) 
a rendőrök ide-
oda cikáznak arra 
várva, hogy kapás 
legyen hangza-
varás, ittas veze-
tés, vagy netán 
illegális termékek 
fogyasztása miatt. 
A lényeg annyi, 
hogy ha engem 
egy olyan helyen látnak, ahol nem csak isznak, de el 
sem múltak 21 évesek (Fun Fact: 21 éves koruk alatt 
nem ihatnak alkoholt, haha), egyből szóltak volna a 
fogadócsaládomnak, majd az ottani, aztán pedig ez 
itteni cserediák programomnak, ami nem lett volna a 
legszerencsésebb. Akármilyen kis dolgot szegett is meg 
valaki, a következő géppel küldik is haza (ha addig ki 
nem rugdalják inkább). „Kis dolog” alatt értendő példá-
ul a stoppolás is, ugyanis… Storytime: „Egyszer volt, hol 
nem volt, volt két lány, akik az USA-ban voltak 1 évre 
cserelánykák. Egyszer nagyon unatkozni kezdtek, de 
felkerekedtek, és az országútra léptek. Midőn jő egy 
kocsi, aki megáll nekik, lévén a lányok mutatóujja felfe-
lé pislog. A fiatal kisasszonyok örvendezve beültek az 
említett járműbe, majd elhajtottak messze. Igen ám, de 
egy S.Ü.N. feliratú autó közeledett, s szépen kérte őket, 
húzódjanak már le. A sofőr így is tett, de hajj, ne tette 

volna. Ugyanis kiderült vala, hogy a fickó nem kis meny-
nyiségű marihuánát tartaná vala magánál. A lányok 
igyekeztek meggyőzni az urakat, hogy nem tehetnek 
semmiről, azok jót kacagtak. Így történt tehát, hogy két 
cserediák is komolyabbnál komolyabb kalamajkába tu-
dott keveredni. Persze, a vége jó lett, s boldogan éltek, 
míg újra el nem kapták őket.”

Remélem nem sikerült mindenkit elaltatnom ezzel a 
kis történettel. A lényeg az, hogy nagyon óvatosnak 
kellett lennünk, akármit csináltunk is.

Szerintem mindenkit foglalkoztat már a második té-
mánk, a gimis pomponcsapat, ami egytől egyig tele van 
karcsú, szép, szőke lányokkal, és természetesen a foci-
csapat, akik olyan pasikból állnak, akik csupa izmok, 
helyesek, és ráadásul egyenkabátjuk is van. BUMM. 
Az álomkép szétesni látszik. Igaz, hogy a szurkolólá-

nyoknak jó kondi-
ban kell lenniük, de 
ez nem zárja ki azt 
a tényt, hogy nem 
csak bombanők 
állhatnak a „pira-
mis csúcsán”. Nem 
mind szőke és nem 
mind hordja fenn az 
orrát. Nekem pél-
dául egyik barát-
nőm is a csapatban 
volt. Szőke is volt, 
karcsú is, szép is, 
mégis kedves volt. 
A hallomásból ka-
pott dolgok sosem 

teszik ki a teljes képet.
És lányok, el kell, hogy szomorítsalak titeket, de olyan 

kabátot az iskola bármely tanulója kaphat, vannak véz-
na fiúk is, és nem a leghelyesebb menti meg a csapatot 
az utolsó 5 másodpercben, és a meccs után sem futnak 
a lelátóra megcsókolni egy lányt, akivel pont akkor ta-
láltak egymásra. Persze mindennek van alapja, de csak 
ésszel! Senki sem tökéletes. Az „amerikai feeling” per-
sze így is elkapott, minden egyes porcikáját át tudtam 
érezni a gimis létnek, de sajnos rá kellett jönnöm, hogy 
a valóság különbözik a kis fekete dobozban látottaktól. 
Nem szerettem volna senkit sem kiábrándítani ezzel 
az írással, de remélem, már egy élesebb képet láttok 
a dologról.

És ne feledjétek: Az élet nem egy film, de a forgató-
könyvet mégiscsak Te írod!

Sepp Amanda

pOnt, Mint a FilMekben... 
2. RéSz



élet a Földön
112013. március

végzetes FOgyÓkÚRa!
Van egy barátnőm, aki pár hónapja elkezdett fo-

gyókúrázni, mivel szeretett volna leadni pár kilót kará-
csony előtt. Minden este tornázott, és 6 óra után már 
nem evett. Eleinte jól is ment neki, hiszen egy hét alatt 
megszabadult másfél kilótól, ami-
nek nagyon örült. Aztán a hide-
gekben csúnyán lebetegedett és 
emiatt nem volt étvágya, így rövid 
idő alatt plusz kilókat adott le. 

A betegsége alatt észrevette, 
hogy ha naponta csak egyszer 
eszik, sokkal többet fogy, mintha 
rendszeresen enne és mellette 
tornázna. Így hát elhatározta, 
hogy hosszú távon ezt fogja tenni: 
a suliba minden reggel csak egy 
almát vitt és még pénz sem volt 
nála, hogy esetleg a büfében vett 
volna valamit. Persze a szülei nem 
is tudtak róla, csak a legjobb ba-
rátnőjének árulta el a tervet.

Egyszer elkezdett nagyon szédülni az iskolában, és 
annyira rosszul lett, hogy összeesett. Kórházba került, 
ahol vért vettek tőle és megkérdezték, hogy mikor evett 
utoljára. Nem hazudott az orvosoknak, így elmondta, 

hogy fogyókúrázott, és hogy 
jó néhány napja semmit nem 
evett. Az anyukája nagyon 
meglepődött, amikor ezt hal-
lotta. Ezután az anyukájával 
volt egy hosszú beszélgetése, 
aminek a hatására rájött, hogy 
mennyire bután viselkedett. 
Azóta rendszeresen eszik, és 
esténként tornázik.

Minden olvasónak üzeni: 
Ne próbáljátok ki, hogy nem 
esztek, mert az nem fogyó-
kúra, hanem önsanyargatás, 
amit a szervezet nem bír ki.

Szendi cintia

divathadjáRat
AVAGy ÚTMuTATó NAPjAiNK öLTözKöDéSi ÚTVeSzTőjéBeN

Mindenki más-más szempontok alapján vásá-
rol. Van, aki a minőség, van, aki az ár alapján, 
van, aki a kettőt együttesen veszi figyelembe, 
van, akinek nem számít, csak az, hogy jól nézzen 
ki, de mindig van valamilyen felfogás, ami szerint 
megvesszük és hazavisszük az adott ruhadarabot. 
A pénzéért és bizalmáért cserébe mindenki a lehe-
tő legjobbat szeretné kapni; ez egyértelmű. Itt jön 
be az a nagyon fontos különbség, hogy ki mennyit 
áldozhat öltözködési cikkekre. Akadnak olyanok, 
akik megengedhetik maguknak a legutóbbi pári-
zsi divat szerinti extravagáns, méregdrága ruha-
költeményeket. Vannak, akik viszont néha már az 
ázsiai, kínai üzletek árait is sokallják.

Véleményem szerint nem mindenből éri meg 
márkás cuccot venni. Egy sportcipő vagy kabát 
megéri az árát, hiszen azt hosszú ideig használjuk, 
nem árt, ha minőségi. Például egy jól kifejlesz-
tett futócipő jobban kíméli lábunk ízületeit, mint 
hozzá hasonló név nélküli társai, és így évekig 
is jóbarátunk lehet. Hosszú távon is befektetés, 
hiszen amennyiért megveszünk egy jófajta 
edzőcipőt (ami kibírhat akár 2-3 évet is 
megfelelő tulajdonos mellett), addig ugyan-
annyit költenénk gyengébb változatokra 
csak fél-egyévente. Pólóknál, pulcsiknál már 

más a helyzet. Nem biztos, hogy egy nevesített 
termék jobbnak bizonyul egy no-name árucik-
kel szemben. Egy pláza boltjában vagy egy 
helyi kis butikban ugyanúgy lehet szép, csinos 
felsőket találni, ahogy ízléstelen, számunkra 
hordhatatlannak ítélteket. Ugyanez mondható el 
a sálakra, nadrágokra és néhány kiegészítőre is. 
Fülbevalók, gyűrűk, nyakláncok, karkötők… Ta-
lán őket a legnehezebb elfogadható költség 
mellett találni. Akadnak olyan ékszerek, me-
lyek ára láttán néha elgondolkozik az ember 
egy márkásabb boltban, hogy ezt mégis 
hogy gondolták, hogy ennyiért helyezik for-
galomba? A butikok kínálatával pedig az 
a probléma, hogy néha nagyon látszik az 

adott terméken, hogy mennyire olcsó. Ezek 
alapján ki az az ember, aki tökéletesen kiigazo-
dik ebben a hatalmas, színes divatkavalkádban? 
Leginkább senki. A kifinomult és egyedi stílusérzék 
nagyon ritka. Tanulható, javítható, de tökéletes so-
hasem lesz. Mindig lesz olyan ember, aki beleköt 
az öltözködésünkbe; nem felelhetünk meg minden-
kinek. Azt kell megtanulnunk, hogy mi a számunkra 
előnyös, ízléses és pénztárcabarát megjelenés-
hez szükséges praktika.

Kovács Alexandra
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ask.FM
KiK HASzNÁLjÁK éS MiéRT iS VAN SzÜKSéG RÁ?

Négyféle felhasználó van
1. Nagyon lájkolok mindent, nagyon megosztom, 

lájkra megyek, a többi innentől nem érdekel típus.
2. Iszonyatosan flegma vagyok, nem érdekel senki, 

mit oltogatsz?
3. Instagram-csajok akiknek 200 képük van fent, 

ugyanazt az arcot vágják be, megy az osztás és a lájk-
kérés.

4. Vagyok, a kérdésre válaszolok, élek, de nem tűnik 
fel senkinek.

Hogyan lehet elérni 10 vagy 
akár 100 ezer lájkot és kér-
dést?

Nagy általánosságban az kap ren-
geteg kérdést, aki elég előnyös képet 
tesz ki magáról, a felsőteste nagyobb 
részét mutatja meg a világnak, mint 
kéne, persze mindezt a férfiegyedek 
nagy örömére. Nekik garantáltan ér-
keznek a kérdések, de természetesen 
a beszólások is: „Mit képzelsz magadról, hogy ki vagy 
te itt?” A kérdések több mint 95%-a névtelenül érkezik. 

Névtelen beszólások
Nagy örömmel szólnak be az emberek egymás-

nak az óriási hírnév vagy akár a nagy „arcuk” miatt. 
Vajon miért nem merik felvállalni a nevüket azok, akik 
mások szidásával érzik magukat jól? Egy hirtelen in-
dulat a féltékenység miatt, vagy csak szimplán zavar 
az illető jelenléte? Miért nem merik élőben kifejezni az 

érzéseiket? Régen már az is nagy szégyen volt, hogy 
régebben facebook-on közölték az egyet nem érté-
süket, és nem szemtől szemben. Most már az is nagy 
szó, hogyha valaki névvel mer beszólni a másik illető-
nek, de miért is tenné meg, ott az ask.fm ... Nem kell 
azért aggódni, hogy „most mindenki megutál amiatt, 
mert én beolvastam neki, vagy rám küldi az ismerőseit 
és nagy pofonban lesz részem”. Ez már a múlté, hisz 
egy apró mozdulattal kitörölheted a neved az üzenet-
ből. Gyávaságra vall ez a cselekedet, de megvannak a 

pozitívumai. Nem lesz a jövőben az a 
késztetés, hogy bárcsak ne mondtam 
volna neki, mert mindenki lenéz emiatt, 
hisz sosem fog rájönni ki küldte neki. Rit-
kaság hogy egy mérges vagy éppen 
idegesítő üzenet ne legyen tele ká-
romkodással. Ha valaki képes anélkül 
is olyan szöveget írni, ami ütős, és az 
illető egyből „agyfrászt” kap tőle, az 
már tudomány. Nem sok mindenkinek 
sikerül, de érdemes gyakorolni.

Megoldás
Ha nagyon szeretnéd kideríteni, hogy ki küldte neked 

a névtelen beszólást, és van 1-2 tipped, hogy mégis ki 
lehetett, tudok rá egy gyógyírt. Tiltsd le a kérdés mellett 
azt, aki küldte, majd írj rá arra, akire a legjobban gya-
nakszol, olyan indokkal, hogy tegyen fel egy kérdést. 
Ha sikerül elküldenie, akkor nem ő volt, viszont ha nem 
engedélyezi neki, akkor lebukott... 

Pál Rebeka 

Radasics csaba tanár úr
Tanár úr: Perióduson belül balról jobbra csökken 

vagy nő?
Diák: Nő.
Tanár úr: Már megint a nőkön jár az eszed.

Tanár úr: Fluor Tominak is van köze a kémiához.
Diákok: Miért?
Tanár úr: Hát mi a fluor halmazállapota? Gáz!

Diák: Tudom, hogy idióta vagyok!
Tanár úr: Oké, most már én is tudom!

Sáli Ágnes tanárnő
Tanárnő: Vivi, mondd a megoldást!
Egy másik diák(fiú): 72.
Tanárnő: Vivi vagy?
Diák: Igen, a második nevem Vivien.
Tanárnő: Éjjel Vivien vagy?

Diákok
Diák: Tanár úr, van fia?
Tanár: Nincs.
Diák: Hány évesek?

aRanyköpések
Gyűjtötte: 

igler Bernadett 
és  igler Patrícia


